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leiding van het feit dat de wetgevende vergaderingen van Zuid-
Afrika een wetsvoorstel hadden aanvaard, waarbij ook voor 
die Kollege de band met de Universiteit van Suid Afrika werd 
losgemaakt en het tot een zelfstandige en volledige Universiteit 
verheven werd. Wat in dit geval van zeer bizondere betekenis 
moet geacht worden is, dat in dit wetsvoorstel voor de Pot-
chefstroomse Universiteit de z.g. „gewetensklausule", die voor 
het Universitaire onderwijs verbiedt rekening te houden met de 
richting van de te benoemen personen, vervallen werd verklaard 
zodat zij voortaan niet alleen practisch maar ook rechtens een 
Gereformeerde Universiteit zal zijn, een wezenlijke zuster
inrichting van de onze. De Senaat wenste het Kollege met dit 
verkregen resultaat van harte geluk, en zond eveneens een 
schrijven van gelukwens aan den rector, Dr F. Postma, oud-
leerling van onze Universiteit, voor wien de bereiking van zijn 
volhardend nagestreefd ideaal een buitengewone voldoening 
moet zijn. 

In de wetenschappelijke samenkomst voorafgaande aan de 
Jaarvergadering der Vereniging voor Hoger Onderwijs op Ge
reformeerden grondslag werd het referaat besproken van Dr L. 
van der Zanden over „De spits der verzoening", terwijl collega 
Hooykaas refereerde over „Theologie en Natuurwetenschap in 
de gouden eeuw". 

Het Jaarboek verscheen weer op de gewone wijze, en bevat 
de rede waarmee mijn voorganger, collega F. W. Grosheide, 
op 21 September van het vorige jaar het rectoraat aan mij 
overdroeg. 

De zaak van het gedenkteken voor hen die ons in de bange 
jaren van 1940—1945 ontvallen zijn heeft, naar ik met vol
doening kan mededelen, belangrijke vorderingen gemaakt. Aan
vankelijk lag het in de bedoeling de onthulling er van te doen 
plaats hebben in verband met het 70-jarig bestaan van onze 
Universiteit en het veertiende lustrum van het Studentencorps. 
Er deden zich evenwel moeilijkheden voor die het twijfelachtig 
maken of aan dit plan wel uitvoering zal kunnen worden ge
geven. Maar ondanks deze vertraging mag toch wel verwacht 
worden dat mijn opvolger het voorrecht zal hebben van de 


